
Rada Gminy Kalinowo 

Radni - Sesja 

Protokół nr XLVIII 

XLVIII Sesja w dniu 15 grudnia 2023  

Obrady rozpoczęto 15 grudnia 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:54 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Aneta Budzińska  

2. Mieczysław Głębocki 

3. Lucjan Górski 

4. Małgorzata Karwowska 

5. Ilona Kierkla 

6. Iwona Kulbacka 

7. Dariusz Kuprewicz 

8. Marek Markiewicz 

9. Iwona Michniewicz 

10. Marek Nalewajko 

11. Mariola Raczyńska 

12. Tadeusz Rymarczyk 

13. Bogumiła Skarżyńska 

14. Tadeusz Suchański 

15. Krzysztof Wiśniewski 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mieczysław Głębocki 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 



3. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń: 

 

a) protokół z 9 listopada 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

protokół z 9 listopada 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

 

b) protokół z 29 listopada 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

protokół z 29 listopada 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, 

Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Michniewicz 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie sprawozdania znajduje się w nagraniu. 

 

5. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Iwona Kulbacka 

Ja chciałam się zapytać czy jeszcze można składać wnioski na te "Ciepłe mieszkanie", bo 

mnie mieszkańcy się pytają. 

 



- Marek Markiewicz 

Szanowni Państwo, w imieniu mieszkańców Długie i Szczudły, ci którzy przemieszczają się tą 

drogą jest prośba, żeby wyciąć tam wierzbę, która stanowi bezpośrednie zagrożenie. Ona jest 

pochylona tam nad drogą. W każdym bądź razie jest to takie zgłoszenie. Ja co prawda 

zgłaszałem tam administracji w Gminie, ale jeszcze, żeby to potwierdzić, tak umocować to 

prawnie. 

 

- Tadeusz Suchański 

Wczoraj się pokazał nabór na eternit. I może Panie Wójcie dzisiaj można by było to, że do 

któregoś grudnia jest zgłoszone. 

 

- Marek Nalewajko 

Ja tu mam takie zapytanie do Radnej Powiatowej, niech przedstawi na przykład plan dróg, jaki 

Powiat planuje w przyszłym roku robić, remontować na naszym, terenie naszej gminy. 

 

- Marek Markiewicz 

Kolega radny przypomniał. Przyznaję trochę mi wyleciało, chciałem tylko znać etap tego 

pisma, które było złożone na drogę Lisewo Tam wiem, że mieszkańcy, ja też się podpisywałem. 

Na jakim to etapie realizacji jest? Dziękuję. 

 

- Wiesław Wasiulewski 

Chciałem powiedzieć żeby posypać drogę Maże – Stare Cimochy bo strasznie ślisko.  

 

- Cezary Michniewicz 

Wiemy, że wygasza się dla tych dzierżawców jezior już okres dzierżawy i Gmina mogłaby        

w takie coś wejść, żeby to mieszkańcy okolicznych miejscowości, które leżą nad jeziorem mieli 

coś z tego. To znaczy, że mogą przejąć skarb czy coś spływało na konto miejscowości tej wsi. 

Czy coś można zrobić, bo teraz jest bezprawie. Mieszkamy koło jezior, mamy jezioro na terenie 

gminy, a jakiś tam, nie wiadomo kto, płaci nam jakieś grosze, opłaty groszowe. 

 

- Józef Zalewski 

Podziękowania za drogę w Piętkach. 

 

- Wiesława Koźmińska 

Chodzi też o drzewo. Jedno drzewo, które rośnie, zepsute, spróchniałe, od lipca staram się, 

żeby to wycięli. Ja zaoferowałam, że my zrobimy w ramach prac społecznych z 

mieszkańcami, z Radą Sołecką. Nie ma reakcji, pozwolenia nie ma, aż w końcu zrobię wolną 

amerykankę. 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) przystąpienia do realizacji Programu ,,Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” – 

edycja 2024, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Ewa Rak 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 



przystąpienia do realizacji Programu ,,Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” – 

edycja 2024,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/320/2023 

 

b) zmiany uchwały Nr XXXVI.244.22 Rady Gminy Kalinowo z dnia 21 grudnia 2022 r. w 

sprawie ustalenia regulaminów określających wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

niektórych innych składników wynagrodzenia, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jacek Bednarowicz 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XXXVI.244.22 Rady Gminy Kalinowo z dnia 21 grudnia 2022 r. w 

sprawie ustalenia regulaminów określających wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

niektórych innych składników wynagrodzenia,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/321/2023 

 

c) przyjęcia Statutu Zespołu Obsługi Szkół w Kalinowie, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jacek Bednarowicz 



Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Statutu Zespołu Obsługi Szkół w Kalinowie,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/322/2023 

 

d) wysokości ekwiwalentu pieniężnego za uczestnictwo w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za uczestnictwo w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/323/2023 

 

e) zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Kalinowo na 2024 rok, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 



zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Kalinowo na 2024 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/324/2023 

 

f) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Kalinowo na 2024 rok, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Kalinowo na 2024 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/325/2023 

 

g) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 -2035, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 -2035,. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/326/2023 

 

h) zmian budżetu gminy Kalinowo na 2023 rok, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu gminy Kalinowo na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/327/2023 

 

i) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kalinowo na lata 2024 - 2035, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kalinowo na lata 2024 - 2035,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, 



Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Michniewicz 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/328/2023 

 

j) uchwalenia budżetu gminy Kalinowo na 2024 rok, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

- Marek Markiewicz 

Panie Wójcie, ja tylko mam pytanie czym jest podyktowana ta zwiększona kwota, jeśli chodzi 

o budowę Ośrodka Zdrowia? I jeszcze też tak troszeczkę tutaj zastanawia mnie Straż Pożarna, 

ta potężna taka kwota tych 2 milionów, chyba bodajże na modernizację. Tak porównując za 1,5 

miliona wybudowaliśmy świetlicę w Milewie, a tutaj remont dachu tyle samo, to tak troszkę 

niewspółmiernie jakby. No ja rozumiem, że w budżecie to ujmiemy, no i taki inwestor 

zainteresowany tym, no to jeżeli jest 2 miliony, to pewnie, że złoży na te 2 miliony. Czy nie 

lepiej, moim zdaniem tak, nie może zmniejszyć na te półtorej, ewentualnie dołożyć te pieniążki, 

a niż wychodzić przed szereg z taką ogromną kwotą. To są tylko takie moje, moja taka refleksja. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Już odpowiadam, Panie Marku ze zrozumieniem proszę czytać budżet. Jeśli chodzi o Ośrodek 

Zdrowia, to powiedziałem, tu nie ma żadnego zwiększenia. W tym roku do końca grudnia 

powinniśmy wypłacić jeszcze wykonawcy, proszę mi przypomnieć, 3 125 000,00 zł, zgodnie  

z umową. W związku z tym, że wykonawca nie wykona na taką wartość prac w tym roku, to ta 

kwota 3 125 000,00 zł, będzie przesunięta na rok 2024. Nie ma żadnego zwiększenia. Nie 

wydamy jej w tym roku, wydamy ją w przyszłym roku. Także tu nie ma żadnych zwiększeń. 

Jeśli chodzi o Straż Pożarną, proszę mi pokazać miejsce, gdzie Pan znalazł 2 000 000,00 zł na 

przebudowę Straży Pożarnej, bo ja w budżecie widzę 62 000,00 zł na wykonanie projektu. 

 

- Wiesława Koźmińska 

Chciałam zapytać o plan Rady w budżecie 2024. Dlaczego w budżecie pominięto naszą wieś? 

Stacze. Nic nie wspomniano. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Na razie jesteśmy na etapie dyskusji w gronie radnych na temat dróg. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia budżetu gminy Kalinowo na 2024 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 



Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/329/2023 

 

- Iwona Michniewicz 

Pozwolą Państwo, że ja na siedząco, nie w formie pytań tylko takich moich prywatnych dygresji 

i zaznaczę, że to są moje wnioski i moje spostrzeżenia. Dotyczą Państwa radnych, którzy 

głosowali na sesji, gdy były ustalane podatki od nieruchomości, głosowali przeciw bądź się 

wstrzymywali. Wiecie Państwo, ja 27 lat pracuję po 450 godzin miesięcznie. Moje plecy już 

mają swoją wytrzymałość, a mam wrażenie, że to jest taki poślizg po cudzych plecach trochę, 

bo skoro wstrzymujecie się bądź jesteście przeciw, a teraz budżet, który jest jakby ten podatek 

jest częścią składową budżetu na 2024 rok. I głosujecie za, to jest mi to trochę niezrozumiałe.  

Albo nie wiecie o co chodzi w ogóle w tym i to by było dziwne, chociaż trochę zrozumiałe, 

może wytłumaczalne, albo po prostu to jest wasza bezczelność, żeby przed ludźmi popisać się, 

a potem jakby, nie wiem, zamydlić oczy, bo wszyscy tu siedzą i widzą, jak jest zawsze na ten 

temat, jakie są Wasze wnioski nie? To takie są moje, to ja nie czyichś tam zdań nie wyrażam. 

To są tylko moje, wyłączne, prywatne zdanie. 

 

- Marek Markiewicz 

Przede wszystkim proszę Pani to nie powinno być na sesji, ale odniosę się tutaj do tego tematu, 

skoro go Pani nacisnęła Przede wszystkim, ja już na poprzedniej sesji bodajże wspominałem, 

że niestety bezczynność Pana Wójta na rozwój naszej Gminy przede wszystkim wpłynęła, ma 

to duży związek, dlatego że my jesteśmy, akurat ja i ci radni, którzy tam się wstrzymali bądź 

przeciwko, jesteśmy tylko jedną kadencje i teraz dlaczego my mamy karać naszych podatników 

tym, że do tej pory cały czas Wójt tylko częstował wraz z Sekretarzem bezczynnością 

gospodarczą, której mamy dobre potwierdzenie, bo przecież te skargi, które wpływały to też 

nie bezpodstawne. Ile determinacji, wspomnę jeszcze tylko, dobrze, że Pani się przypomniała, 

ile determinacji, jaką determinacją wykazała się Pani wnosząc skargę na bezczynność Wójta, 

jeśli chodzi o te "Ciepłe mieszkanie". Trzeba było aż skargę wnieść, żeby w końcu przejrzano 

na oczy i przyjęto ten Program tych 230 000,00 zł, które otrzymaliśmy, a nie chcieliśmy, bo 

przecież szef i sekretarz powiedział, proszę dać powiedzieć, proszę dać mi skończyć, nie 

przeszkadzać. Co Pan Sekretarz powiedział na wniosek, który był składany? Uznaliśmy, że 

cztery osoby się zgłosiło, żeby nie przyjąć programu, a po tych czterech widzicie 11 się zgłosiło. 

Nawet żeby żadna osoba się nie zgłosiła, to powinniście przyjąć ten Program. Nie chcieliście 

po prostu tego Programu za 200 000,00 zł, które właściwie dzięki tej Pani, bo trzeba naprawdę 

tej Pani podziękować za to, że ten Program przyjęty, bo podejrzewam, że byłby odrzucony           

i świat o tym się nie dowiedział. Dziękuję bardzo. 

 

- Iwona Michniewicz 

Nie, że ten Program, dlatego nie został ten wniosek publicznie rozpatrzony, bo on nie był 

wdrożony w ogóle. 

 

- Marek Markiewicz 

A powinien 

 

- Iwona Michniewicz 



No to trzeba było do Warszawy zadzwonić, żeby go wdrożyli. A Pani to słucha ze 

zrozumieniem bo ma problemy z tym. Ja powiedziałam 27 lat pracuję, a nie jestem radną i po 

450 godzin miesięcznie. I proszę mi jeszcze po moich plecach nie jeździć. 

 

- Marek Markiewicz 

Ja 24 godziny na dobę pracuję i nikomu się nie skarżę. 

 

- Iwona Michniewicz 

A to się w ogóle nie odnosi. Jeżeli jesteście Państwo przeciw uchwaleniu jednego z członów 

budżetu, to dla mnie troszeczkę jest niezrozumiałe, że cały budżet wam odpowiada, bo skądś 

ten budżet jednak jest, prawda? 

 

- Mariola Raczyńska 

Ja tylko chciałambym zasugerować. Są po to powołane Komisje Resortowe, żeby pewne 

kwestie powiedzieć sobie wprost na komisjach, a sesja jest właśnie takim zwieńczeniem tego, 

więc ja myślę, że te dygresje, te animozje, ma Pani prawo mieć Pani radna, tak samo jak tutaj. 

Natomiast ja myślę, że te głębsze przemyślenia, to powinny pójść na komisji, kiedy możemy 

sobie, mówiąc tak kolokwialnie skoczyć w oczy, powiedzieć nie podoba mi się to, jesteś taki, 

owaki. To nie jest miejsce na to, żeby teraz wyrzucać sobie ogień z naszych ust.  Ja uważam, 

że pracując w samorządzie wiele lat, widziałam różne sytuacje, kiedy radny na komisji 

podejmował decyzję, że nie będzie głosował za, czy był przeciw w sytuacjach, kiedy były 

podejmowane bardzo trudne decyzje, co do istnienia placówki bądź też nie, a na sesji była 

zupełnie inna jakby konkluzja tej komisji. Więc ja myślę, że każdy z nas ma sumienie i każdy 

z nas głosuje zgodnie ze swoim sumieniem i przemyśleniem. Ja nie bronię ani tej strony, ani 

tamtej, tylko uważam, że po to są komisje, żeby mówić o takich mocnych tematach na 

komisjach, kiedy, żeby dojść do konsensusu na sesji. To jest tylko tyle moja uwaga. Ja nie 

jestem ani za, ani przeciwko Pani, ani tutaj. Ja po prostu mówię, pracując w samorządzie, będąc 

uczestnikami wiele razy na sesji, na komisjach, że z szacunkiem po prostu, bo każdy z nas 

pracuje. Bardzo ciężko, ciężko. Żadna praca nie jest wymierna, bo każdy ocenia swoją pracę 

według swojego, swojego podwórka. Moja praca też jest ciężka, to nie mówię, że jest cięższa 

od Pani, czy Pani cięższa od mojej. My budujemy pewien poziom swojej pracy, a nasza praca 

jest wbudowana w gospodarkę mniejszą, większą, naszą, małą czy większą. Tyle co z mojej 

strony. Dziękuję. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Ja przepraszam Panie Przewodniczący, bo jesteśmy zupełnie w innym punkcie, ale skoro poszło 

trochę dalej, to ja dwa zdania do tego wszystkiego chcę powiedzieć. Drodzy Państwo, jeśli 

miarkować, to ze wszystkich stron. I Pani Mariolu, przepraszam, ale nie mogę zgodzić się do 

końca, że gdzieś tam powinniśmy się zamykać i dyskutować. Ja wiem, co Pani ma na myśli, 

ale dopóki ja jestem w stanie gryźć się w język i nie zabierać, jakby nie wypowiadać swoich, 

swojego zdania w pewnych tematach, a tak mogłoby być wielokrotnie, to ja jeszcze bym chciał 

jednego. Bo doceniam zdanie Pani i doceniam zdanie Pani, ale nie mogę strawić jak ktoś, 

przepraszam, bezczelnie kłamie. A miarkujmy sprawiedliwie dla wszystkich. Bo ja nie wiem z 

czego wynika, to znaczy ja mogę podejrzewać  z czego to wynika. Jestem prawie pewien. Ale 

wprowadzanie mieszkańców w błąd takimi zdaniami, jest nie w porządku. Po prostu nie w 

porządku. Bo jeśli do dzisiaj nie możemy przetłumaczyć Panu radnemu, że wniosek nie był 

złożony dlatego, że nie był ogłoszony konkurs. I on tego nie rozumie od roku czasu. Ja nie 

jestem w stanie więcej jakby argumentów podać. Nie jestem w stanie więcej argumentów 

podać. A temat idzie w eter. Bo mieszkańcy, którzy, Sołtysi, którzy nie wiedzą jak to wszystko 

funkcjonują, są wprowadzani w błąd. To jeszcze raz Państwu powtarzam. Nie dlatego nie 



skorzystaliśmy z Programu "Ciepłe mieszkanie", że nie chcieliśmy, tylko dlatego, że nie był 

ogłoszony konkurs. Jak został ogłoszony, to złożyliśmy wniosek i otrzymaliśmy 

dofinansowanie. I więcej na ten temat nie chcę mówić. Jeśli ktoś wstaje na tej sali i mówi 

wszystkim, że jest jedną kadencję, czy dwie, czy wszystko jedno i wójt tłucze mieszkańców. 

Proszę Państwa, ja zawsze Państwu powtarzałem, pieniądze w tej gminie to nie są wójta, tylko 

są nasze wspólne. Jeśli mamy funkcjonować, to musimy taką miarką mierzyć, żebyśmy mieli 

pieniądze na te wydatki, których chcemy, a sami Państwo siedząc na tej sali wiecie i widzicie, 

co trzeba robić, ile trzeba robić. Nie da się tego zrobić za darmo. Ciągle brakuje i będzie ciągle 

brakowało, bo potrzeby są duże, a wręcz są coraz większe. Przepraszam, bo tydzień mamy do 

świąt, ja tyle. 

 

k) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ełckiemu 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ełckiemu,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/330/2023 

 

l) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Augustowskiemu, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

- Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Augustowskiemu,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 



NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/331/2023 

 

m) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Ełckiego z 

przeznaczeniem na dofinansowanie usług edukacyjnych MODN w Ełku w zakresie doradztwa 

metodycznego i doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz kadry kierowniczej szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Kalinowo 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Ełckiego z 

przeznaczeniem na dofinansowanie usług edukacyjnych MODN w Ełku w zakresie doradztwa 

metodycznego i doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz kadry kierowniczej szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Kalinowo.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/332/2023 

 

n) udzielenia odpowiedzi na wniosek o udzielenie informacji publicznej z dnia 21 listopada 

2023 r. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia odpowiedzi na wniosek o udzielenie informacji publicznej z dnia 21 listopada 2023 

r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, 

Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Markiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Kierkla 

Uchwała nr XLVIII/333/2023 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

- Agnieszka Skrocka 

Może do odpowiedzi na zapytania radnych obydwu Panów Marków, jednego i drugiego. Jeśli 

chodzi o drogę Milewo i Turowo. To jest tak, są te dwie inwestycje Milewo, najpierw ta, która 

była Milewo do PGR-u. Tam jest przebudowa całej tej drogi, przebudowa tego skrzyżowania. 

Projekt już jest zrobiony, więc w przyszłym roku będą przystępować do realizacji. Tutaj droga 

Turowo - Kile, to z kolei tutaj jest no już ze środków własnych, może z porozumieniu z gminą, 

tak mi Pan Wielgat powiedział i też będzie ta droga robiona. Tak jest w planach, dodatkowo 

jeszcze powiem może, bo są też takie duże wpisane inwestycje do budżetu. Ale mają 

zarezerwowane swoje kwoty na to przeznaczone pieniądze. Tutaj są jeszcze, tak jak tutaj ktoś 

wspomniał o projekcie Kraina Bociana, bo tutaj też są wpisane do budżetu duże inwestycje i to 

jest taka przebudowa drogi Sętki-Pisanica-Borzymy, to jest do granicy województwa. To jest 

jedna i druga droga, żebym dobrze powiedziała, Wysokie-Pisanica. Te drogi na pewno 

wymagają, bo one są w stanie nieciekawym. Dziurawe, tak, ale tutaj też będziemy się starać, 

tak jak każdy samorząd. Tyle ile jest pieniędzy za tyle się robi. Jeszcze ominęłam tutaj Pana 

Marka Markiewicza pytanie odnośnie tego Lisewa. No to tutaj na razie większych środków się 

nie przewiduje. Będą ją remontować, utrzymywać w takim stanie, być może jakieś pieniądze 

uzyskają. Rozmawiamy, planujemy. Myślę, że co się da to na pewno zrobimy. Każdy samorząd 

ma jakieś tam swoje pieniądze do wydania, wszędzie ich brakuje, bo koniec roku jest wszędzie 

ciężki, tak, że spięcia się nie zazębia się chyba w żadnym samorządzie, no ale na ile to możliwe, 

będziemy robić, czyli coś tam musimy. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Ja zacznę proszę Państwa w kolejności zgłoszeń,  Państwa pytań i wniosków. Pani Iwona pyta 

kiedy będzie można składać wniosek. No więc już odpowiadam Pani Iwono. Mówiłem w moim 

sprawozdaniu, że w tej chwili wniosek jest skierowany na posiedzenie Rady Nadzorczej 

Wojewódzkiego Funduszu. Jak zostanie zatwierdzony na Zarządzie, to wtedy zostanie 

podejrzewam przygotowana umowa, podpisana z wójtem i w momencie kiedy będzie 

podpisana to wójt ogłosi nabór. Proszę tylko pamiętać o tym, że w pierwszej kolejności będą 

obsłużone te osoby, które zgłaszały się do nas aplikując o te środki, o czym rozmawiamy od 

roku czasu. Drzewo Szczudły, drzewo Stacze, drzewa wszędzie. Proszę Państwa, i krzaki. Pan 

Marek mówił o drzewie w Szczudłach, Wierzbowie, powiem Państwu tak, i to wiemy, drzewa 

można wycinać między 15 października a końcem lutego. Nie mówię już 28 czy 29, to zależy. 

Można oczywiście wycinać te drzewa w okresie późniejszym, ale pod nadzorem 

ornitologicznym. Czyli żeby wyciąć to drzewo w okresie późniejszym, nie w tym wskazanym, 

potrzebny jest ornitolog, który sprawdza, czy nie ma w ptaków gniazd tam i tak dalej i tak dalej. 

Stąd niezwykle cenny jest ten krótki okres, o którym mówimy. Jeśli chodzi o drzewo, to co 



spędza sen z powiek Pani, ale Pani Sołtys, proszę mi dać powiedzieć, to drzewo było bardzo 

skomplikowanym procederem objęte, dlatego, że tam już nie chodziło o ptaszki, tylko chodziło 

o porosty. Porastające pień tego drzewa. I w związku z tym, Pani Sołtys, to drzewo przeszło 

specjalną procedurę, żeby uzyskać zgodę na wycinkę. Ta zgoda już jest, więc Powiat zapewne 

do końca lutego, tak jak Pani Agnieszka mówiła, że się wywiąże. Ale tak Powiat, ja i na 

przykład Gmina Kalinowo, ma do wycinki w tej chwili około 30 drzew. My musimy ogłosić 

postępowanie jakieś przetargowe, kto to zrobi, bo my nie jesteśmy w stanie, nie jesteśmy 

fachowcami, nie jesteśmy w stanie, więc musimy ogłosić, żeby znaleźć chętnego na wycinkę. 

I tak dalej, i tak dalej, a mamy drzewa niebezpieczne bardzo na drodze, na przykład Wysokie, 

wieś Wysokie SHL, i tak dalej, i tak dalej. I to wszystko jakby, no niestety jest tak, ja wiem, że 

każdy by chciał dzisiaj zadzwonić i jutro wycięte, zdjęte i po temacie. No nie da się niestety 

tego tak zrobić, bo musimy mieć przy drogach najbliższych zgodę Regionalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska. Co powiem więcej, teraz już w odpowiedzi. I co powiem więcej, drzewa 

o których Państwo mówicie i Pan Marek i wiele innych osób, o wycinkach, zgodę na wycinkę 

tych drzew, myśmy już występowali wielokrotnie. To nie jest tak, że zapomniał wójt czy 

pracownik. Bo wójt nie może sobie jakby wydać decyzji na drogę, na drzewo przy drodze 

gminy, musi wystąpić do starosty. Starosta występuje o opinię do Regionalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska. I wiele z tych drzew, o których Państwo dzisiaj mówicie, wielokrotnie 

nam już RDOŚ niestety nie uzgadniał. I my wtedy nie mamy żadnego wpływu, jeśli mamy 

zakaz wycinki tego drzewa. Bez względu na to w jakim ono jest stanie. Nawet jak, nie wiem, 

tam wisi na korze. A jeśli chodzi o wierzby, to naprawdę bardzo często tak jest, że właśnie 

wierzby, zresztą wiecie jak wierzba, można ją wypalić i całą w środku będzie stała na korze, 

ale będzie stała i będzie rosła. I najczęściej właśnie na wierzbę to w ogóle zgody nie 

uzyskujemy. Drodzy Państwo, jeśli chodzi o eternit to my już się zagłębimy w temat, jak to 

wygląda. Śliskość dróg, Pan Sołtys zgłaszał. Proszę Państwa, zasada jest ciągle jakby 

niezmienna, czyli generalnie największe, największą uwagę zwracamy na drogach asfaltowych, 

po których jeździ transport publiczny, na których są wożone dzieci. Oczywiście tam, gdzie są 

sytuacje nadzwyczajne sypiemy, ale czasem jest tak, że jak przed tymi roztopami, które miały 

być. Już się błoto zrobiło, a myśmy otrzymywali zgłoszenia o posypywaniu, gdzie no naprawdę 

nie ma sensu wydawać pieniędzy i sypać piachu na to błoto, które za dwie godziny zniknie. 

Zainteresujemy się, przyjedziemy, zobaczymy jaka jest sytuacja. Romanowo, jeziora, 

dzierżawa. Panie Sołtysie, Pan wie, że ja jestem taki Pana kumpel, że tak powiem po fachu       

w tej, w tej dziedzinie i w tym zakresie i ja byłbym nawet bardzo za, tylko nie znając tak do 

końca procedury wiem, że to się odbywa na zasadzie przetargu i przejęcia dzierżawy nad 

danymi jeziorami. Jest procedura, kto da więcej. Ja nie wiem ile, bo nigdy się tego nie 

dowiadywałem. Powiem dlaczego. Gmina, jakby znam sytuację, że są gminy w Polsce, które 

wydzierżawiły jeziora, czyli po prostu złożyły oferty, przebiły, nie swoje, tylko w dzierżawie. 

Ale, proszę Państwa, trzeba mieć świadomość, że na takim jeziorze wydzierżawionym, to 

trzeba prowadzić gospodarkę rybacką, a do tego Gmina już jest niestety nieprzygotowana. Tyle, 

co robiliście dzisiaj. Ja wiem, że boli, ale cóż. Panie Sołtysie, mnie też cieszy, zawsze cieszy 

na terenie Gminy, jak coś się domyka, kończy, otwiera, to jest super. Cieszę się, że lada chwila 

będzie skończona kanalizacja. Panie Sołtysie, jakby wójt w tej chwili, moja taka uwaga, 

jakbyśmy wspólnie popracowali nad cierpliwością jeszcze trochę mieszkańców. Ja nad tym 

pracuję usilnie, bo trzeba mieć świadomość. Pora roku jaka jest wszyscy wiemy. Dopóki jezioro 

przymarzło było w miarę, jak puściło te kilka dni, no to wyszły te wszystkie rzeczy, które 

musiały wyjść, bo to się kopie, bo to się jeździ itd., itd. My oczywiście te uwagi, które do nas 

trafiają, staramy się jakby no gasić te pożary i z wykonawcą rozmawiać. Wiem o tym, że oni  

w tej chwili będą, jeśli już, prowadzą taką wielką mobilizację, ściągają ludzi, żeby już zacząć 

w miarę możliwości porządkować. Jeszcze jest nie wszystko zrobione. Państwo wiecie, z jakimi 

borykamy się problemami, zresztą od początku z tą inwestycją. Od, że tak powiem, ogłoszenia 



pierwszego przetargu, no idzie to, idzie jak po budzie. Rzutem na taśmę, że tak powiem, kwestia 

przycisku pod S-ką. Państwo wiecie, to nie są proste rzeczy. Droga i rozmowy przede 

wszystkim z Generalną Dyrekcją, zabezpieczenia finansowe i tak dalej i tak dalej, bo może się 

coś stać. W każdym razie też rzutem na taśmę wykonawca czeka w blokach startowych, żeby 

przystąpić do przycisku. Jest zrobione, jest załatwione. Jeszcze kilka tematów. Teraz, Państwo 

widzicie, jeszcze sen z powiek, spędza nam kolejna firma. Współpracuje, a mianowicie PGN. 

I dalej już nie będę nic mówił. Udzieliłem chyba wszystkich odpowiedzi na Państwa pytania. 

Chyba nie pominąłem nikogo. 

 

- Katarzyna Osewska 

Mam takie ogłoszenie Wójta, które jest niezgodne z prawem. Jest działka geodezyjna numer 

135, znajdująca się w obrębie Skrzypki i tu jest napisane, że ona graniczy z jeziorem Przepiórka, 

a nie graniczy, chyba że o czymś nie wiem i została wywłaszczona. Nie mogę takiego 

ogłoszenia przedstawić na tabliczce ogłoszeń, bo jest niezgodne z prawdą. Ja musiałam to 

powiedzieć, bo muszę to oficjalnie powiedzieć, bo wszędzie to jest oficjalnie ogłoszone                 

i w internecie i biuletynie i wszędzie. Tak samo dostałam obwieszczenie. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Zapraszam Pani Sołtys do sprostowania. Zaraz się doczytamy i będziemy wiedzieli o co chodzi, 

bo ja nie wiem jaka to jest działka. 

 

8. Wolne wnioski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Nalewajko 

Ja bym podziękował dla Pana Wójta, dla Sekretarza w imieniu własnym i KGW Wierzbowo 

za piękną zmywareczkę, która już funkcjonuje. 

 

9. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Kalinowo 

  

 

Przygotował(a): Anna Szyłak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


